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ZPRAVODAJZPRAVODAJ
Hornoújezdský

TRAKTORIÁDA, 
MMČR SAJDKÁR 
A ČTYŘKOLEK
Pana Václava Severu, předsedu organizace 
AUTO KLUB v AČR Horní Újezd, jsme požádali 
o rozhovor, abychom si popovídali nejen  
o divácky atraktivní kláních, která se  
odehrála během července a srpna na  
motokrosové trati v Cikově.

Pane Severo, kdy a kde se zrodila Vaše záliba 
v motosportu? 
Na prvním stupni ZDŠ na Desné. Zejména 

můj strejda mě bral na motoristické podni-

ky, často se k nám přidal i můj otec. K mým 

oblíbeným tratím a závodům patřily Holice 

a tamější MS v motokrosu, rád jsem se zajel 

podívat na silniční motorky na brněnském 

okruhu.

Závodil jste nebo aktivně závodíte? 
Nezávodil a nezávodím. Vždy jsem se věno-

val pořadatelským aktivitám. 

Jak se stane, že v obci vznikne autoklub? 
Od roku 1987 jsem byl předsedou Svazarmu, 
který po roce 1989 zanikl, a na jeho zá-
kladech vznikl mimo jiné i Autoklub ČR, 
kam jsme se přihlásili. Stali jsme se znovu 
zakládajícími členy této organizace.  

Může být jeho členem i dítě?
Ano, členství je možné i pro osoby mladší 
18 let. Nyní někteří členové zestárli, ale 
měli jsme i 14-letého Jana Nádvorníka z Bu-
dislavi, který byl asi nejmladším členem. 
Aktuálně jezdí motokrosové závody MMČR. 
Ovšem rád bych připomněl i nejstaršího 
člena. Je jím pan Josef Tobek z Krásňovse, 
kterému je 91 let.

První červencovou sobotu jste diváky zvali  
na traktoriádu. Jak probíhá a jak dlouho trvá 
příprava této akce? Jaká je spolupráce  
s místními spoluobčany?
Každá akce se musí dlouhodobě plánovat. 
Traktoriáda se plánovala na přelomu ledna  
a února.Na organizaci traktoriády se podí-
lejí tři subjekty — ZD Dolní Újezd, Agrotec 
Svitavy a Autoklub Horní Újezd.

Jsou vytvořeny tři organizační týmy a každý 
má svěřeny konkrétní úkoly na den konání. 
Autoklub zajistí zázemí, přípravu trati, 
pořadatelskou službu včetně cateringu. 
Právě s prodejem občerstvení pomáhají 
místní, kteří jsou současně členy nebo pří-
znivci Autoklubu. Na této konkrétní akci se 
aktivně podílí minimálně 30 lidí převážně 
z Horního Újezda.
Zemědělské družstvo Dolní Újezd společně 
s Agrotecem zajistí výstavu zemědělské 
techniky, průběh soutěží a organizaci sou-
těží. Kamion s ozvučením patří Agrotecu.

Kolik účastníků jste zaznamenali v letošním 
roce — jak na závodní trati, tak v sekci pro 
diváky? A byli jste s touto účastí spokojeni?
 Na akci se objevilo téměř 90 traktorů 
a vstupné zaplatilo 1300 návštěvníků, 
což je počet, s nímž jsme určitě spokojení. 
Samozřejmě vstupné neplatí děti a senioři. 
Veškerý výtěžek ze vstupného šel na konto 
Nadačního fondu dětské onkologie KRTEK, 
abychom podpořili onkologickou léčbu  
dětí v Brně.

Mohl byste „vypíchnout“ nějaký zajímavý 
okamžik letošní traktoriády? 
Odpovím trochu překvapivě — vytočilo se 
1 450 porcí točené zmrzliny z Opočna za 
cenu 10,- Kč za porci.

Počasí Vám zhatilo plány na pořádání  
dubnových závodů. Jak ovlivnilo průběh 
červencové traktoriády a srpnového 
 MMČR sajdkár a čtyřkolek? 
Během traktoriády nám skutečně přálo. 
Ráno trochu sprchlo, ochladilo se, trať ne-
byla prašná. MMČR se v dubnu kvůli počasí 
neuskutečnilo, ale naštěstí se nám náklady 
zvýšily pouze o výdaje na přetisk plakátů 
a tiskovin. Veškeré nakoupené zboží jsme 
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Zastupitelstvo obce na svém 
jednání dne 27. července mimo jiné 
projednalo a schválilo:
•   kupní smlouvu mezi obcí, p. Říhovou  

a p. Šedivou na nákup p. č. 899/1, orná 

půda do majetku obce za cenu 350 000,- Kč

•   příkazní smlouvu mezi obcí a p. Faoro 

na služby v oblasti BOZP v rámci akce 

„Stavební úpravy a přístavba KD Horní 

Újezd“

•   smlouvu mezi obcí, p. Ing. Arch. Jiříčkem 

a ing. Kubešem na autorský dozor v rámci 

akce „Stavební úpravy a přístavba KD 

Horní Újezd“

•   smlouvu mezi obcí a Pardubickým krajem 

o poskytnutí dotace na automatizovaný 

externí defibrilátor (AED)

•   cenovou nabídku na pořízení AED 

s příslušenstvím, boxu a adaptéru

•   dohodu před uzavřením komplexní 

dohody o vypořádání vlastnických vztahů 

k pozemkům na Podlubníčku mezi 

p. Hartmanem, ing. Tomáštíkem a obcí 

CENY PALIVOVÉHO 
DŘEVA OD 1. 10. 
2023

dokázali včas vrátit. Trať se sice musela 
připravit znovu, ale to je riziko, s nímž se 
počítá.

MMČR — mezinárodní mistrovství — kteří 
účastníci dorazili z největší vzdálenosti? 
Byli zde Maďaři, členem jedné z posádek 
byl i Němec. Tradičně se účastní závodníci 
z Polska a Rakouska. Letos chyběli Francouzi 
a Belgičané.

Mohl byste čtenářům přiblížit výsledky  
letošního MMČR sajdkár a čtyřkolek? 
Z výsledkové listiny závodu MMČR QUAD je 
zřejmé, že první místo obsadil Adam Tuček 
na stroji značky Yamaha, stříbro si odnesl 
David Sůsa, který závodil s hondou, a jako 
poslední si přišel „na bednu“ pro pohár Jiří 
Kašpar, který závodil na yamaze. 
V závodě MMČR SIDE byla nejrychlejší 
dvojice Jan Boukal a Radek Vitoň, která 
závodila na „sajdce” WSP Zabel za tým BO 
MOTOR-OIL Racing Team. Druzí dojeli do 
cíle sourozenci Tomáš a Jakub Vejchodovi, 
reprezentující na stroji WSP KTM tým PRO-
MOTORSPORT. Bronz patřil závodníkům  
Radkovi Poslušnému a Tomáši Rozhoňovi na 
WSP Husqvarna. Za zmínku stojí, že na pá-
tém místě v side skončila posádka z nedaleké 
Březové nad Svitavou, startovní číslo 11 — 
Jaroslav Kříž.

Setkali jste se během příprav či v průběhu 
závodů s komplikacemi? 
Bez komplikací během příprav se nekonají 
žádné závody. O vlastní průběh závodu se 

stará víc než 70 lidí — zdravotníci, hasiči 
z Dolního Újezda, traťoví komisaři z Brna, 
činovníci, lidé, kteří mají na starost kropení, 
jiné členy pořadatelské služby potkáte při 
placení vstupného. 
Ovšem mimořádně se nejednalo o poslední 
závod, který je organizačně ještě náročnější, 
proto všechny věci spojené s pořádáním 
probíhaly vlastně standardně. I počasí nám 
vyšlo vstříc. Nemuseli jsme trať vůbec kropit. 
Přes noc totiž spadlo 30 mm srážek a trať 
vydatně zkropená nočním deštěm řádně 
prověřila nejen zkušenosti a dovednosti, ale 
i techniku jezdců. 

Co vlastně dělá předseda Autoklubu v AČR 
Horní Újezd? Při našem letmém setkání  
v minulých dnech jste se zmínil, že jste  
navštívil závody ve Stříbře a chystáte se  
do Dalečína. Účastníte se jich v roli diváka  
nebo jako zástupce pořadatele — AČR? 
Přibližně 4 roky zastávám funkci „race direc-
tora“, což znamená , že dělám předsedu jury 
MMČR v motokrosu. Pro laiky bych tuto roli 
přirovnal k pozici hlavního rozhodčího v nej-
vyšší fotbalové soutěži v republice. Pouze na 
hornoújezdské trati mne zastoupil delego-
vaný činovník. Stejně tak v Praze delegují 
členy jury, technické komisaře, časoměřiče, 
činovníka životního prostředí.

Co vás čeká v nadcházejícím období? 
Připravit trať na zimu, srovnat ji po sezóně. 
Dojde samozřejmě i na hodnocení uplynu-
lé sezóny, kam zveme všechny, kteří nám 
pomáhají. Na přelomu roku se uskuteční 
výroční schůze, kde se bude volit nový výbor. 

Členů máme 30, z nich se bude volit. Potře-
bujeme, aby se začali víc angažovat mladí. 

Co byste si přál pro Autoklub v Horním  
Újezdě? 
Startovali jsme opravdu z nuly. První tři roč-
níky motokrosových závodů se uskutečnily 
na Drahošáku na Podlubníčku, od roku 1995 
jsme začali budovat areál v současné lokalitě 
v Cikově. Byl bych rád, kdybychom v letech 
budoucích byli tak úspěšní jako v letech 
minulých. ·
Děkujeme za rozhovor a přejeme mnoho 
zdaru při pořádání dalších podniků.

 Mgr. Marie Horváthová Janoušková  
 — starostka

 DRUH měkké tvrdé

 štípané  1 200,–   1 400,–

 v kládě 800,–  1 000,–

 samovýroba 400,–   600,– 

Na dalším zasedání dne 19. září 
zastupitelstvo obce mimo jiné 
projednalo a schválilo:

•   smlouvu mezi obcí a Pardubickým krajem 

o poskytnutí dotace na školení osob 

jednotky požární ochrany na obsluhu AED

•   cenovou nabídku p. Věnečka na 

restaurování hlavních vstupních dveří 

u objektu sociálních bytů

•   prodej pozemku p. č. 968/2 o výměře 

1 201 m2 za cenu 30 Kč/m2 p. Prokopovi, 

Lanškroun za účelem výstavby RD

•   cenovou nabídku firmy Chameleos na 

služby spojené s údržbou stromů, ošetření 

vzrostlých stromů, bezpečnostní vazby, 

rizikové kácení

•   návrh žádosti o dotaci na přístavbu 

hasičské zbrojnice

•   žádost manželů Vaňousových 

o spolufinancování zpevnění obecní 

komunikace na p. č. 504/1
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AKTUALIZACE POVODŇOVÉHO PLÁNU   
A MONTÁŽ NOVÝCH ROZHLASOVÝCH 
VYSÍLAČŮ

Mikroregion Litomyšlsko-Desinka zajistil pro obce svazku aktualizaci povodňových plánů 
a také modernizaci poplašných systémů, tedy montáž nových rozhlasů.

Povodňový plán řeší opatření potřebná k odvrácení nebo zmírnění povodňových škod, 

k nimž by mohlo dojít při rozvodnění Desinky nebo Lubenského potoka. Obsahuje rozvedení 

úkolů a činností na úrovni povodňové komise obce Horní Újezd. 

Část povodňového plánu je umístěna i na webovém rozhraní, máte-li zájem, můžete si vyhle-

dávat informace i v době mimo povodňové situace. Digitální verze vám nabízí větší prováza-

nost obsahu pomocí odkazů, a to jak mezi jednotlivými částmi textu, tak mezi grafickou částí  

(https://www.portalobce.cz/povodnovy-plan/horni-ujezd/).

Obec provozuje lokální varovný systém, který je napojen na celostátní Jednotný systém 

varování a informování obyvatelstva (JSVI), budovaný Ministerstvem vnitra České republiky 

a Generálním ředitelstvím Hasičského záchranného sboru. Varovné signály JSVI jsou automa-

ticky a přednostně odbavovány na všechny prvky varovného a informačního systému. Varovné 

informace se k obyvatelům obce budou šířit prostřednictvím sirén a hlášení místního rozhlasu. 

Demontáž stávajících zařízení proběhla 1. září, již od úterý 5. září probíhá hlášení z nových 

hlásičů místního rozhlasu, ovšem do celostátního systému varování obyvatelstva byly kvůli 

softwarové chybě nové rozhlasy zařazeny až v průběhu října.

Bezprostředně po instalaci jsme zaregistrovali, že se na třech stanovištích vyskytly problémy 

(vadná baterie či porucha přijímače), nicméně jsme neprodleně po zjištění závady kontaktovali 

pracovníky firmy Empemont a požadovali nápravu. U všech hlásičů v obci je nastavena vyšší 

hlasitost, než na kterou jste mohli být zvyklí. Pokud byste rozhlas neslyšeli nebo byste jej slyše-

li ve zhoršené kvalitě, informujte nás.

Obec se na této akci finančně spolupodílela částkou 393.144,- Kč, přičemž náklady na tuto 

akci se pro obec Horní Újezd rovnaly 1.217.654,- Kč. Rozdíl pokryly prostředky z dotace. ·
NOVÁ SEKAČKA ANEB KUBOTU STŘÍDÁ SECO

Charakter letošního léta byl takový, že jsme zažili dva teplotní vrcholy a v mezičase jsme mohli 
tančit v dešti, pokud bychom chtěli. Takové počasí se líbí trávě, jde jí k duhu, roste vskutku 
jako z vody. Sekačky a motorové kosy v našich rukách se nezastavily. 

Ráda bych poděkovala VŠEM obyvatelům obce, příp. majitelům nemovitostí v katastru obce, 

kteří se starali o úpravu a údržbu veřejných prostranství či obecních pozemků.

Někteří z vás zaznamenali obměnu „vozového parku“ na obci. Sekačka značky Kubota 

poctivě sloužila obci celých 15 let. Intenzivní provoz si vybral svoji daň v podobě častých a fi-

nančně stále náročnějších oprav, přičemž intervaly, které sekačka trávila v servise, a nikoliv na 

obecních trávnících, se prodlužovaly. A po hornoújezdském hřišti se zatím proháněla sekačka 

z Desné.

Taková situace mohla mít jediné řešení — pořídit do naší obce sekačku novou. Zvažovali jsme 

různé alternativy (včetně kuboty). Rozhodujícím faktorem byla pořizovací cena, doporučení 

a zkušenosti, výbava nové sekačky i dostupnost a rychlost servisních služeb. V červnu jsme si 

do Litomyšle zajeli pro červenou sekačku značky SECO řady STARJET P6 4×4 PRO s dvouroto-

rovým žacím ústrojím . Traktůrek s pohonem 4×4 nejen seče, ale i mulčuje. Jeho sběrný koš 

o objemu 400 litrů je vysokozdvižný. Ve výbavě má i kartáče na čištění cest a chodníků, které 

plánujeme využívat v zimním období. Aby se stroj mohl vyšplhat „Úvozem“ — pěší stezkou na 

Krásňoves, pořídili jsme mu i řetězy na obě nápravy. 

Finančním darem ve výši 50.000,- Kč přispěla na pořízení nové sekačky TJ Horní Újezd. Vě-

říme, že sekačka se bude dlouho a bez závad prohánět na fotbalovém hřišti, na němž fotbalis-

tům přejeme jednu výhru za druhou! Děkujeme TJ Horní Újezd za poskytnutí daru. Vážíme si 

aktivního přístupu členů TJ Horní Újezd, kterým zajišťují fungování sportovních oddílů, které 

reprezentují naši obec.

A ještě jedno poděkování na závěr. Když jsme v jarních měsících využívali sekačku z Desné, 

za volant traktůrku vždy usedal desenský starosta Jaroslav Kladivo. Rádi bychom jemu i obci 

Desná za tento dobrý skutek srdečně poděkovali. ·
Články na této straně  
Mgr. Marie Horváthová Janoušková
 — starostka

ZVÝŠENÍ 
BEZPEČNOSTI 
SILNIČNÍHO 
PROVOZU 
V SOUVISLOSTI

S NAVÁŽENÍM MATERIÁLU  
NA VÝSTAVBU ÚSEKŮ  
DÁLNICE D35 V PARDUBICKÉM  
KRAJI

Z důvodu návozu kamene z budislavské-
ho lomu na výstavbu nových úseků dál-
nice D35 dochází k úpravám dopravního 
značení na trasách, kudy budou projíždět 
kamiony. Jaké změny se týkají Horního 
Újezda?

Při průjezdu Horním Újezdem řidiči 

projíždějí přes místní části, které jsou od 

sebe odděleny obvykle lesnatou strání 

(hovoříme o částech Víska, u kulturního 

domu a Cikov), proti níž se vine koryto 

Desinky obklopené loukami. Rovinky ko-

munikace III. třídy, která obcí prochází, 

svádí mnohé řidiče k překročení rychlosti 

50 km/h. Chodcům zde chybí chodník, 

vozovka nedisponuje širokou krajnicí, na-

víc se zde pohybuje i velký počet cyklistů.

Představa, že by obcí od října projíž-

dělo několik desítek kamionů denně, nás 

vedla k rozhodnutí požádat na přechod-

nou dobu o instalaci dopravních značek 

na křižovatkách u Podháje a v Dolním 

Újezdě u odbočky na Vidlatou Seč, které 

by zakazovaly vjezd nákladním vozidlům 

o hmotnosti 7,5t a vyšší doplněnou 

dodatkovou tabulkou „mimo dopravní 

obsluhy“. Cílem je zamezit vjezdu nejen 

kamionů s nákladem, ale také nákladních 

vozidel bez nákladu, abychom zajistili 

zvýšení bezpečnosti provozu v intravilánu 

obce. Aktuálně platí, že značky budou in-

stalovány na období 4. 10. 2023 — 31. 12. 

2024. Z toho plyne, že 7. 10. 2023 skončí 

dopravní uzávěra mezi obcemi Poříčí 

a Budislav a provoz se vrátí do „normálu“ 

včetně autobusové dopravy. ·



VEŘEJNÉ PROJEDNÁNÍ 
NÁVRHU NOVÉHO 
ÚZEMNÍHO PLÁNU  
OBCE HORNÍ ÚJEZD

K čemu slouží územní plán? Odpovězme si na konkrétním příkladu: 
pořizujeme-li si parcelu pro rodinný domek v obci či městě, je dobré na-
hlédnout do územního plánu, abychom zjistili, zda na této parcele rodinný 
domek vůbec postavit smíme. Najdeme totiž i takové filuty, kteří se nám 
pokusí prodat parcelu pro rodinný domek, ačkoliv územní plán umožňu-
je danou plochu využít pouze např. jako plochu rekreační nebo plochu 
výroby, skladů a služeb aj. 
Pokud si ovšem takovou parcelu nakonec koupíme s tím, že tam bude stát 
rodinný dům, vyvedou nás z omylu pracovníci stavebního úřadu. Náš sen 
o rodinném domku se rozplyne jako pára nad hrncem. Neznalost ovšem 
neomlouvá. Měli bychom vědět, že územní plán existuje a lze do něho na-
hlédnout, jelikož je vždy veřejně dostupný, podobně jako katastrální mapy.

Nyní přejděme k troše teoretického výkladu  
a na závěr bude pozvánka.

Územní plán obce Horní Újezd, stejně jako každý jiný, je součástí územně 
plánovací dokumentace. Musí být v souladu se zásadami územního rozvo-
je, které se vydávají na úrovni kraje a s politikou územního rozvoje, která 
se vydává pro území celé České republiky. 

Územní plán se vydává ve formě opatření obecné povahy. Jedná se tedy 
o smíšený správní akt, který stojí mezi obecně závazným právním předpi-
sem a individuálním rozhodnutím. 

Má jasně vymezený cíl — regulaci území obce, nicméně směřuje k neurči-
tému počtu adresátů.

Obsah územního plánu je závazný pro rozhodování v území, zejména 
v rámci územního řízení. V území regulovaném územním plánem tak 
například nemůže být umístěna taková stavba, která by byla v rozporu 
s podmínkami stanovenými územním plánem. Zde bychom se mohli vrátit 
k našemu příkladu: na ploše určené pro rekreaci, ani na ploše výroby, skla-
dů, služeb rodinný dům stát nemůže. Pro rodinné domy je totiž vyhrazena 
plocha bydlení či smíšená obytná plocha.

Od roku 2022 se chystá nový územní plán naší obce, vychází ze stávajícího, 
který byl schválen roku 2005. Aktuálně je na stole návrh určený pro ve-
řejné projednání. K němu se sejdeme 30. 10. 2023 v 16:00 v kulturním 
domě v Horním Újezdě. Autor návrhu Ing. Tománek a referent odboru 
územního plánování Ing. Dobiáš přítomné seznámí s novou koncepcí.  
Součástí setkání bude rovněž diskuze. Všechny zájemce srdečně zveme. · Mgr. Marie Horváthová Janoušková — starostka

Projednávaná verze ÚP 
https://www.litomysl.cz/uzemni_planovani 

/urp/horni_ujezd/projednavana/
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NOVÁ INFOTABULE 
V CENTRU OBCE PŘIPOMÍNÁ 
I VÝZNAMNÉ OSOBNOSTI  
NAŠÍ OBCE

Naše obec byla, podobně jako například Tr-
stěnice, Poříčí, Osík, Sloupnice nebo Zderaz, 
zapojena do projektu s názvem „Obnova 
informačních tabulí v Mikroregionu Litomy-
šlsko“, který byl podpořen dotací Pardubic-
kého kraje.

Informační panel u autobusové zastávky 

„Kulturní dům“ nově obsahuje letecký sní-

mek obce, fotografie s popisky významných 

míst obce, jako jsou Fialový pramen, kaplička 

nebo Veské lípy aj.

Tabule určitě poslouží těm, kteří do Hor-

ního Újezda zavítají poprvé, chtěli by se zde 

zorientovat a navštívit zajímavá místa v obci. 

Takovým cílem může být například motokro-

sové závodiště. 

Samozřejmě i obyvatelé vesnice si můžou 

prostřednictvím infopanelu rozšířit přehled, 

neboť na něm zjistí aktuální počet obyvatel, 

rok první zmínky o obci nebo výročí znovu-

nabytí svébytnosti obce. 

Na nástěnce najdete velmi stručné základ-

ní informace o historii obce. Dále si můžete 

připomenout osobnosti, které se v Horním 

Újezdě narodily či zde žily. Jejich podobizny 

doplňuje krátký medailonek. 

Mezi tyto osobnosti patří významný český 

malíř, grafik, ilustrátor a restaurátor Václav 

Boštík. Narodil se v Ležákově mlýně, kde 

o tři století dříve žila i další výrazná horno-

újezdská historická postava Lukáš Pakosta, 

vůdce selského povstání. Boštíkovo 110. vý-

ročí narození si připomeneme 6. listopadu 

letošního roku. 

Zpočátku se věnoval krajinomalbě, zachy-

coval motivy z rodného kraje. Boštíkovým 

nejznámějším počinem je jeden z nejstarších 

památníků obětem holocaustu v pražské 

Pinkasově synagoze. Podílel se rovněž na 

restaurování unikátních sgrafit litomyšlské-

ho zámku. V roce 2004 mu tehdejší prezi-

dent Václav Klaus udělil Medaili Za zásluhy 

I. stupně. Mezi jeho další ocenění patří Cena 

Ministerstva kultury za přínos v oblasti 

výtvarného umění a jmenování rytířem Řádu 

umění a literatury (Chevalier de L’Orde des 

Arts et des Lettres) francouzským ministrem 

kultury. Václav Boštík svojí tvorbou výrazně 

ovlivnil české umění druhé poloviny minulé-

ho století.

Ovšem zpět k infotabuli, na níž mimo jiné 

naleznete i QR kódy, které vás přesměrují 

na mapu s procházkovými trasami, portál 

mapy.cz nebo web obce a také na filmový 

dokument ATA, který zachycuje osud horno-

újezdského rodáka, posledního rektora pia-

ristické koleje v Litomyšli Františka Ambrože 

Stříteského. 

Na realizaci projektu se obec finančně 

podílela částkou 7.780 Kč z vlastních zdrojů. 

Celková cena tabule se rovná 18.750 Kč, dota-

ce činila 10.970 Kč. · Karel Dočkal
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NOVÝ HLUBINNÝ PODZEMNÍ 
VRT NA KRÁSŇOVSI

Vážení a milí občané obce Horního Újezda, jak jste si mohli všim-
nout, probíhají v současné době stavební práce v oblasti u vysílače 
v místní části obce „Krásňoves“. V loňském roce zde začala realizace 
podzemního vrtu HG-2 a na jaře letošního roku probíhala čerpací 
zkouška. Z opakovaných rozborů kvality podzemní vody se však 
bohužel zjistilo, že voda nesplňuje parametry pro pitnou vodu, 
a to konkrétně kvůli zvýšenému obsahu železa. Aby voda splňovala 
požadavky podle vyhlášky č. 252/2004 Sb., musí být odebraná voda 
upravena. Technologie úpravy odstranění zvýšeného obsahu železa 
ve vodě se aktuálně řeší.

V létě pokročila stavba do další etapy, a to konkrétně přípravou 

elektrických přípojek a propojení stávajícího vodovodu na nový 

vrt. Jedná se o novou elektropřípojku pro potřeby a řízení nových 

technologií vrtu. Ta bude vedena od trafostanice (naproti areálu ZD) 

podél stávajících komunikací v délce asi 880 m a bude sloužit jak pro 

vrt, tak pro vodojem Horní Újezd (u vysílače). V rámci této elektric-

ké přípojky bude provedena i nová přípojka pro čerpací stanici ATS 

(u areálu ZD). 

Pro využívání nového zdroje vody je potřeba vybudovat dvě 

podzemní šachty. Nad zhlavím vrtu bude umístěna první arma-

turní šachta, ze které bude nové výtlačné potrubí vedeno směrem 

k vodojemu, kde bude potrubí napojeno na stávající rozvody. Druhá 

armaturní šachta bude umístěna v Dolním Újezdě v místní části 

„Přibiňoves“, kde bude osazen redukční ventil kvůli regulaci tlaku 

pro obec Dolní Újezd. 

Princip napojení vrtu na stávající vodovodní síť bude následující: 

čerpaná voda z vrtu bude natékat do vodojemu Horní Újezd a vodoje-

mu Dolní Újezd. Zároveň při plnění vodojemů bude zásobovat i část 

obce Horní Újezd a část obce Dolní Újezd. Ve chvíli, kdy budou oba 

vodojemy naplněny, vypne se čerpadlo ve vrtu. Ovládání zapínání a vy-

pínaní čerpadla bude probíhat pomocí dispečerského řízení.

Investorem celé akce je Svazek obcí Vodovody Poličsko. Termín 

dokončení příprav elektrických přípojek a propojení stávajícího vodo-

vodu je plánován do konce října letošního roku. 

Jménem realizační firmy VHOS, a.s. Moravská Třebová Vás všechny 

prosím o trpělivost a shovívavost během celého průběhu výstavby. · Ing. Jiří Fogl

NOVÝ DEFIBRILÁTOR 
NA BUDOVĚ KABIN 
TJ HORNÍ ÚJEZD

Jelikož jsme s obcí s počtem obyvatel nižším než 500, žije zde 
21% obyvatel ve věku nad 65 let, dojezdová vzdálenost zdra-
votnické záchranné služby je 13 minut z Litomyšle a 12 minut 
z Poličky a v rámci udržitelnosti rozvoje území patříme mezi 
149 problémových obcí Pardubického kraje (podobně jako např. 
Čistá, Budislav, Jedlová, Lubná, Poříčí či Trpín), splnili jsme krité-
ria pro přidělení dotace na pořízení automatizovaného externího 
defibrilátoru.

K čemu slouží defibrilátor? Je to přístroj schopný rozeznat 

změny srdečního rytmu a v případě potřeby dodat do srdce elekt-

rický výboj. Tento výboj má schopnost obnovit „sinusový“ rytmus, 

tj. správný srdeční rytmus.
Od počátku září je defibrilátor pro případ záchrany lidského živo-
ta plně k dispozici na budově kabin TJ Horní Újezd. Vždy v takovém 
případě (člověk v bezvědomí, zástava dechu) volejte linku 155 
nebo použijte aplikaci Záchranka. Dispečer ZZS vám poradí, jak 
poskytnout první pomoc. Vyhodnotí-li situaci tak, že potřebujete 
použít defibrilátor, sdělí vám PIN pro otevření schránky, v níž je 
přístroj uložen. Zařízení samo vás dokáže pomocí hlasové a gra-
fické nápovědy navigovat v poskytování první pomoci u pacientů 
— dospělých i dětí. Samo vyhodnotí srdeční křivku postiženého, 
v případě potřeby vyzve k podání terapeutického výboje, takzvané 
defibrilaci. Pokud včas podáte defibrilační výboj a kvalitně prová-
díte resuscitaci,  pomáháte  přežít pacientovi s náhlou zástavou 
oběhu. Samozřejmě s vámi v tomto náročném okamžiku, kdy 
člověk potřebuje zachovat klid a chladnou hlavu, bude nepřetržitě 
komunikovat i záchranář z linky 155. Za těchto okolností by měl 
každý jedinec-laik být schopen defibrilaci provést. 

V plánu je organizace praktického školení první pomoci pou-

žívání AED určené pro veřejnost, o němž se jedná s pracovníky 

Českého červeného kříže. Jakmile bude termín upřesněn, budete 

o něm informováni prostřednictvím e-mailu či zprávy aplikace 

MUNIPOLIS a také prostřednictvím hlášení místního rozhlasu. 

Náklady na pořízení AED, venkovní klimatizované skříňky a in-

stalaci zařízení se blíží částce 60.000,- Kč. Polovina vynaložených 

finančních prostředků bude hrazena z dotace Programu na obno-

vu venkova  Pardubického kraje.

AED je včetně PIN zavedeno v systému Zdravotnické záchranné 

služby Pardubického kraje a také v aplikaci Záchranka. · Mgr. Marie Horváthová Janoušková — starostka

Aplikace záchranka 
na AppStore

Aplikace záchranka 
na Google Play
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VELKÁ AKCE ZAČALA: 
PŘESTAVBA A PŘÍSTAVBA KULTURNÍHO DOMU 
(ETAPA I.)

Původní objekt kulturního domu v Horním Újezdě pochází z konce 
60. let minulého století. V 90. letech byla provedena nástavba  
v podobě druhého nadzemního podlaží. V roce 2011 prošlo rekon-
strukcí hygienické zázemí kulturního domu a byl vybudován bez-
bariérový vstup do sálu. V listopadu 2021 zastupitelé odsouhlasili 
podání žádosti o dotaci na přestavbu a přístavbu kulturního domu, 
jelikož rozpočet na kompletní přestavbu a přístavbu převyšoval 
sumu 20 mil., nezbylo než rozdělit celou akci do dvou etap.

V rámci první etapy, jejíž stavební část odstartovala počátkem srpna, 
dojde k přímému propojení sálu kulturního domu s kuchyní přilehlé 
restaurace (hospody či lokálu – každý z nás ať si zvolí to správné ozna-
čení). Kuchyně svým vybavením bude odpovídat standardům 21. století 
a poskytne komfortní zázemí pro rodinné oslavy, svatební hostiny, plesy 
i jiné společenské události. 

Výběrové řízení bylo zahájeno v posledním březnovém týdnu. Soutěži-

lo se tzv. na cenu, tedy zhotovitelem se měla stát stavební firma, jejíž ce-

nová nabídka bude nejnižší. Počátkem dubna se „otevíraly obálky“, což si 

můžete představit jako otevírání zašifrovaných on-line dokumentů.

V předchozích číslech zpravodaje jste byli v rubrice „Zastupitelstvo 

obce projednalo“ informováni o všech cenových nabídkách. Nejlepší cenu 

navrhlo Stavitelství-Háněl z Proseče, které se po řadě vleklých peripe-

tií nakonec stalo vítězem výběrového řízení. Smlouva o dílo mezi obcí 

a dodavatelem byla podepsána 12. července, staveniště bylo předáno 

21. července a 4. srpna přestavba, a s ní i modernizace kuchyně a potřeb-

ného zázemí pro provoz kulturního domu, oficiálně odstartovala. Termín 

předání stavby je stanoven na 31. 8. 2024. Kapacita kulturního domu 

nebude vlivem stavby navýšena.

Co přesně se bude dít? Nově budou provedeny rozvody vody, elektřiny, 

plynu i veškeré instalace: vytápění, vzduchotechnika, zdravotně technic-

ké instalace. Restaurace by měla „prokouknout“, bude mít nová fran-

couzská okna, díky nimž bude prostor lokálu lépe prosvětlen. Původní 

stísněné prostory zázemí volají po přístavbě, která již probíhá v zadní 

části budovy, kde budou sklady. Nevyhovující kuchyně si žádá moderní 

gastrovybavení. V rámci přístavby dojde k propojení prostor zázemí 

kuchyně a sálu, občerstvení bude nově možno distribuovat přímo od 

PŘÍSTAVBA HASIČSKÉ ZBROJNICE

Hornoújezdští hasiči mají své zázemí v požární zbrojnici na Krásňovsi. Hasičárna 
je tak malá, že nevyhovuje normám. Zcela zde chybí sociální zázemí, sprchy. Není 
kde sušit hadice, neboť dřevěná věž na sušení již není bezpečná.

Rádi bychom zázemí hasičů zlepšili, proto jsme požádali Ing. Arch. Davida 

Jiříčka o přípravu studie nové požární zbrojnice a sestavení odborného odhadu 

nákladů na stavbu. 

Přístavba by měla být úzkým krčkem propojena se současnou budovou, ovšem  

každá ze staveb bude nositelkou architektonických znaků typických pro období, 

v němž vznikala.

S tímto projektem jsme požádali o dotaci — náklady na přístavbu se vyšplhaly 

na více než 11 mil. korun. Maximální počet bodů, na které může uchazeč o dotaci 

dosáhnout, je 26. Když jsme spočítali naše body, došli jsme k počtu 4. Z toho ply-

ne, že pravděpodobnost úspěchu v tomto kole je velmi malá. Ovšem pro zvýšení 

akceschopnosti našich hasičů budeme dělat maximum. ·

kuchaře v kuchyni ke strávníkům v sále kulturního domu. Výčep 

bude nově zásobován i přes zadní vstup. Dispozičně se změní 

i hygienické zázemí. Splaškové vody budou nově odváděny do 

ČOV, dešťová voda bude svedena do původní jímky, která projde 

nutnou revizí.

Jedná se o investici za zhruba 15 mil. korun, na kterou by 

měla obec získat dotaci ve výši 9,9 mil. korun. Rozdíl bude 

zčásti financován z úspor z předchozích let a úvěrem. Vybavení 

kuchyně patří v rámci tohoto dotačního titulu k neuznatelným 

nákladům, proto jej poptáváme individuálně. Rozpočet nákladů 

na pořízení gastrovybavení převyšuje dle autora projektu částku 

v řádu statisíců korun, ovšem cenové nabídky dodavatelů máme 

teprve obdržet a doufáme, že se náklady podaří snížit.·

ARCHITEKTONICKÁ KANCELÁŘ
Ing. arch. David Jiříček
Smetanovo náměstí 105 Litomyšl
david@jiricek-architekt.cz
tel 608 377 375
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Babí léto

V to zářijové ráno mě slunce probudilo

a pozvalo mne z domu ven,

krajinu jak nevěstu zahalilo,

lehounkým mlžným závojem.

V zakrslé zahradní borovici

se cosi krásně třpytilo, 

to pavouk se svou pavoučicí

vystavil tam své dílo.

Ta pavučina, jako stříbro ryzí

od slunce hází prasátka,

to babí léto — nežli zmizí

všude navěšelo svá zrcátka.

Marta Vopařilová

V měsících říjnu, listopadu a prosinci oslaví významná životní 
výročí naši spoluobčané:

„Pravda je pro člověka to, co z něho dělá člověka“.

 A. Saint-Exupéry

65 let Miloslav Lněnička 85 let Anna Žďárová

Oslavencům přejeme hodně štěstí, pevné zdraví, spokojený život  
a co nejméně starostí.

Společenská kronika

ZAHRADNÍ SLAVNOST  
A ŠERPOVÁNÍ 
PŘEDŠKOLÁKŮ

Poslední červnové pondělí se v mateřské škole ko-
nala zahradní slavnost a šerpování předškoláků. 
Do školních lavic zasedlo v září sedm prvňáčků. 
V úvodu programu vystoupil kouzelník pan Aleš 
Krejčí a pak již následovalo slavnostní vyřazení 
předškoláků. Na závěr si paní učitelky pro děti 
připravily malování na obličej, navlékání korálků 
a různé hry. Slavnost doprovázelo hezké letní 
počasí a všichni přítomní byli spokojení. ·



HALÓ, HALÓ, ZÁŘÍ JE TADY

Prázdniny děti strávily hlavně na naší přírodní zahradě.  
Nejraději o prázdninách ochutnávaly plody, které si samy 
vypěstovaly. Jahody, maliny, borůvky, rybíz, angrešt, rajčata, 
hrášek, mrkev, dýně, pórek či bylinky. Děti si velmi oblíbily 
novou venkovní dílnu a kuchyňku, kde se vařilo a peklo, 
na co kdo měl chuť. Když bylo venku velmi horko, chodily  
se děti osvěžovat pod nové mlžidlo nebo do bazénku. 

Naši předškoláci si s námi a ostatními kamarády užívali posled-
ní dny ve školce a někteří by velmi rádi zůstali…, ale čas určený 
k návštěvě školky utekl velmi rychle a my se s nimi museli rozloučit. 
Věřte nám, budete nám moc chybět. 

Ve školce v průběhu posledního srpnového týdne probíhala 

adaptace nových dětí. Rodičům nově nastupujících dětí byla nabíd-

nuta možnost postupného zvykání na nové prostředí a na nezná-

mé dospělé osoby. Děti mohly trávit čas ve škole společně s rodiči 

a postupně prodlužovat dobu odloučení od maminky. Rodiče tuto 

možnost přivítali a naše nové „Včeličky“ si lépe zvykly na prostředí 

školky a své starší kamarády.

Na začátek nového školního roku se připravovaly nejen paní uči-

telky, ale i naše školka. Přibyl nám v šatně nový botník na gumáčky 

a nové úložné prostory do šatny zaměstnanců a kabinetu. Za výrobu 

a dodání velmi děkujeme truhlářské firmě pana Žďáry, který nám je 

sponzorsky vyrobil přímo na míru. Zároveň děkujeme za sponzo-

rování firmě Woodcutter z Pohodlí. Děkujeme a velmi si vážíme 

dosavadní přízně rodičů a přátel školy a děkujeme za ni.

Na první akci k nám do školky přijelo, už dobře známé divadlo 

„JOJO“, tentokrát s pohádkou „Mášenka a medvědi“. Dětem se 

představení našich milých divadelnic líbilo a paní herečky jsou u dětí 

velmi oblíbené. 

Aby byl pro děti vzdělávací program pestrý, připravují každý rok 

paní učitelky tzv. projektové dny. Jde o zajímavější formu vzdělávání, 

formou prožitkového učení. Během září jsme pro děti připravili dva 

projekty. Při letošním prvním projektu měly děti možnost seznámit 

se s ptáčky, kteří odlétají do teplých krajin. V tomto projektu se děti 

dozvěděly nové informace o třech nejznámějších ptačích druzích. 

Při plnění úkolů na jednotlivých stanovištích si vyzkoušely složit 

puzzle s jmény jednotlivých ptáků, poznávaly jejich zpěv a rozvíjely 

motoriku při kresbě hnízd. Nyní děti bezpečně rozeznají vlaštovku 

obecnou, špačka obecného a čápa bílého. Další zajímavé projekty, 

akce a divadla na děti teprve čekají, tento měsíc se mohou těšit ještě 

na „Ovocný den“. Společně se těšíme na plánované zajímavé aktivity 

a celý školní rok.

Přejeme Vám krásné podzimní dny.· Kolektiv Mateřské školy
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FOTBALOVÉ 
ZPRÁVY

V minulém článku jsme nemohli  
rozluštit tajenku jakou soutěž budou  
hrát v sezoně 2023/2024 naši muži.  
Po téměř každodenním dotazování  
na příslušné orgány padlo přibližně  
3 týdny po konci soutěže rozhodnutí,  
že mužstvo mužů TJ Horní Újezd bude  
i v nové sezoně hrát okresní přebor. 

Po hře a výsledcích na jaře si to muži jistě 
zaslouží a budeme doufat, že se jim podaří 
na jarní výkony a výsledky navázat. Realizač-
ní tým je beze změny, takže doufáme, že tre-
néři Pavel Havlík a Jirka Fogl připravili tým 
dobře. Družstvo mužů opustil Tom Pražan, 
který hledal po zranění novou motivaci 
a jako cíl si vybral Cerekvice. Děkujeme mu 
za výkony, které u nás předváděl, a přejeme 
mnoho úspěchů. Z dorostu přešli do mužů 
Radovan Flídr a Lukáš Havran.

Muži odehráli přátelák v Morašicích, kde 

podlehli místnímu Sokolu 1:3, dále se zúčast-

nili Újezdského poháru. 1. kolo poháru OFS 

bylo kvůli nepřízni počasí odloženo, a tak 

další zápas sehráli až v Opatově, kde v 1. kole 

OP prohráli vysoko 1:6. Následovalo derby 

s rezervou Dolního Újezdu, které po lítém 

boji skončilo remízou 1:1. Stínem utkání 

je zranění Davida Zrůbka, kterého už na 

podzim na našem hřišti nejspíš neuvidíme. 

Následovala prohra s Třebařovem, dohrávané 

pohárové utkání v Němčicích jsme zvládli 

a postoupili jsme do 2. kola díky výhře 1:2. 

Druhý bod do tabulky muži získali v Hrad-

ci nad Svitavou, kde v okleštěné sestavě 

vybojovali remízu. Následně doma podlehli 

Morašicím 2:4.

Dorostenci se připravují na sezonu 

v krajské soutěži. Hlavní změnou bude počet 

hráčů, oproti loňské sezoně budou kluci hrát 

klasický jedenáctkový fotbal. Hlavní výhoda 

je jistě hladší přesun do mužské kategorie. 

Nevýhoda ale může být větší hřiště a tím 

i potřeba lepší kondice. Pro letošní sezonu se 

nám podařilo prohloubit spolupráci s Mora-

šicemi, kdy by u nás měli hrát tři jejich hráči. 

Nově jsme spojili síly i se Sebranicemi, které 

nám pošlou čtyři své hráče. Hrát se bude pod 

hlavičkou Horního Újezdu a několik zápasů 

by se mělo odehrát na Sebranicích. Dorost 

by tak měl mít poměrně širokou hráčskou 

základnu a věříme, že budou hráči opět 

schopni vypomoct i mužům. Kluky letos 

čekají souboje např. s Lázněmi Bohdaneč, 

Heřmanovým Městcem, Žamberkem nebo 

derby s Dolním Újezdem. Přátelák doros-

tenci sehráli doma proti Čisté – oslabeného 

ŠEST ÚJEZDŮ  
NA JEDNOM HŘIŠTI

V sobotu 22. července 2023 jsme se v časných ranních hodinách vydali společně  
s našimi fotbalisty autobusem do Horního Újezda u Třebíče, kde se konalo již 
tradiční setkání zástupců a sportovců několika spřátelených obcí, v jejichž názvu 
se vyskytuje slovo „Újezd“.

Pořadatelé pro nás připravili opravdu bohatý program. Po slavnostním zahájení turnaje 
jsme odjeli na prohlídku zámku v Jaroměřicích nad Rokytnou. Tento zámek přezdívaný 
„moravské Versailles“ můžeme vřele doporučit k nedělnímu výletu. Škoda, že jsme si 
nestihli prohlédnout rozsáhlý park. 

Po výtečném obědě v místním hotelu, kde jsme mohli vzájemně prodiskutovat 

a poznat radosti, starosti i problémy ostatních obcí v jiných regionech, jsme se konečně 

dostali k podpoře našeho mužstva, které mezitím usilovně soupeřilo s ostatními týmy. 

Přestože jsme intenzivně fandili a při penaltovém rozstřelu ani nedýchali, na bednu to 

nestačilo. Naši chlapci se umístili na čtvrtém místě. Po ukončení turnaje si někteří z nás 

ještě dopřáli procházku obcí. Den jsme zakončili příjemným posezením se všemi zúčast-

něnými za doprovodu místní kapely. 

Užili jsme si pěkný výlet, doplněný sportovním nadšením, kulturním programem 

a příjemným posezením. Celá akce se nám moc líbila, proto můžeme všem doporučit, 

aby příští rok jeli podpořit náš tým, tentokrát do Pleteného Újezda v okrese Kladno. · Ilona a Radovan Flídrovi  
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soupeře jsme porazili 10:0. Soutěž pro nás začala domácí remí-

zou se Sezemicemi 1:1 a výhrou 4:2 na hřišti souklubí Poličky 

a Bystrého. O týden později kluci v závěru zápasu s Prosečí 

zachránili bod.

Bystrý čtenář jistě ví, že jsme v téměř každém článku zmiňovali 

početní problém zejména se staršími žáky, kteří působili roky 

v souklubí s Morašicemi. Vzhledem k tomu, že téměř žádný zápas 

nebyli schopni odehrát bez svých mladších kolegů, hledali jsme 

každý rok nějaké řešení a pro letošek se nám to snad podařilo. 

Holky a kluci ze starších žáků budou letos hrát v souklubí se 

Sebranicemi. Vzhledem k tomu, že v souklubí mohou hrát pouze 

dva týmy, tak morašičtí hráči přestoupí k nám a spolu s námi 

budou hrát okresní soutěž U15 8+1 pod hlavičkou souklubí 

Sebranice/Horní Újezd. Těšíme se na spolupráci se Sebranicemi 

a jsme přesvědčeni, že nám, Sebranicím i Morašicím přinese jen 

to dobré. Většina zápasů se odehraje na Sebranicích, něco určitě 

i na Horňáku a v Morašicích. V prvním mistráku si naši hráči po-

radili s Borovou a následně i s Městečkem Trnávka a Koclířovem.

Dovolím si k tématu ještě uvést krátké zamyšlení a po něm 

budu pokračovat s informacemi o dalších mužstvech. Soutěž 

U15 hraje 9 hráčů (ideál je tak mít cca 16 dětí pro případné 

absence a samozřejmě střídání), v letošním roce za ně mohou 

nastupovat chlapci ročník narození 2009 a 2010 a dívky mohou 

být ještě o rok starší. Jak je známo, TJ Horní Újezd je spádovou 

oblastí pro fotbalisty z Horňáku (402 obyvatel), Desné (355), 

Poříčí (509), Budislavi (448) a jezdí k nám i fotbalisti z Chotěno-

va (124), možná i Jarošova (187). Morašice (728) mají kousek od 

sebe Cerekvice (882), kde je počet mládežnických mužstev roven 

nule. Pravda, Cerekvičtí mají možnost hrát v Litomyšli. Nicméně 

dále tu je Újezdec (111), Nová Sídla (225) a blízko je to i do Ma-

kova (320). Z jedenácti obcí, kde žije skoro 4300 obyvatel nejsme 

schopni sehnat šestnáct holek a kluků ve věku 14–15 let, které 

by zajímal fotbal. A to si nemyslím, že bychom toho pro to dělali 

málo. Abychom dali tým dohromady, tak „musíme“ (v uvozov-

kách je to protože jsme hrozně rádi, že do toho s námi Sebra-

ničtí šli) spolupracovat se Sebranicemi (997), které mají hráče 

i z Lubné (947) a věřím, že i ze Stříteže (cca 181) a Širokého 

Dolu (408) – celkem dalších 2500 obyvatel. Na základě statistik je 

každý z těchto ročníků narození zastoupen cca jedním procen-

tem v celkové populaci, tj. ze součtu všech zmíněných vesnic to je 

cca 136 dětí (pozn. data čerpám z ČSÚ). A já se ptám—kde jsou? 

Chápu, že fotbal není středobodem světa – ani pro mě není. Ale 

vězte, že ta parta, která okolo fotbalu vznikne, je přátelství na 

celý život – to u počítačových her nenajdete. Kombinace s jiným 

sportem nebo kroužkem také není problém. Máme mezi našimi 

fotbalistkami a fotbalisty hasiče, skauty, hokejisty, tanečnice, 

malířky, hudebnice a spoustu dalších. Kdokoli, kdo by měl zájem 

začít s fotbalem v jakékoli kategorii—přijďte a uvidíte, že to stojí 

za to. Je potřeba říct i to, že ten trend je obdobný všude, a to i ve 

větších městech. Někde se s tím smířili, my bojujeme, co to jde, 

a věřím, že i vy nám v tom můžete pomoct. 

Zpátky k další kategorii, a to jsou mladší žáci. Tady jedeme 

v zajetých kolejích ve spolupráci s Morašicemi a jsme tak jeden 

ze sedmi týmů, který bude hrát okresní soutěž U13. Říká se, že 

obhájit titul je to nejtěžší, tak uvidíme, jak se bude svěřencům 

Pavla Beneše a Ivy Kvapilové dařit. Do mladších žáků přešla 

spousta šikovných hráčů ze starší přípravky, takže jsem přesvěd-

čen, že i tady uvidíme pěkný fotbal. Sezonu jsme začali vítězně 

a ze Sebranic jsme si odvezli výhru 2:5, následně jsme v Opatově 

vyhráli vysoko 10:0.

Našlápnutá bude i starší přípravka, kam se přesunula spousta 

výborných fotbalistů z mladší kategorie. Vzhledem k tomu, že 

letos budou mít trenéři k dispozici kolem patnácti dětí, tak jsme pro 

letošní sezonu přihlásili mužstvo bez Morašic. Starší přípravky na OFS 

Svitavy budou mít letos možná rekordní účast – 17 týmů. Jsme tak zvě-

daví na porovnání s širokou škálou soupeřů. První turnaj se našim hráčů 

příliš nevyvedl – ze tří týmů obsadili třetí místo.

I mladší přípravka se připravuje na svoji soutěž, kde nás letos čeká 

10 účastníků. Dětí máme o něco méně než loni, takže letos nás tréninky 

se 17 dětmi nečekají. I tak mají tréninkové jednotky vysokou úroveň 

a myslíme si, že i letos by děti měly předvádět pohledný fotbal. To se po-

tvrdilo i na prvním turnaji na Sebranicích, kde jsme obsadili první místo.

Skvěle začala přípravu fotbalová školička, na tréninky chodí spousta dětí 

a trenérům se je daří zabavit a učit je radosti z pohybu. Čím víc dětí, tím 

je třeba i víc trenérů. Na každý trénink máme minimálně 2 trenéry, což 

už ale začíná být trošku hraniční. Nezastupitelnou roli zde hrají i rodiče či 

prarodiče. Pokud čte tyto řádky nějaký zájemce, který by rád věnoval svůj 

čas dětem, tak ho upřímně žádám, aby se ozval a pomohl nám vychovávat 

nejen novou generaci fotbalistů, ale hlavně novou generaci našich sousedů.

Tolik k soutěžním týmům. V letní přestávce jsme se věnovali i hřišti – 

nechali jsme odrůst trávu a díky ZD Dolní Újezd jsme hřiště postříkali 

proti plevelům. Na některé rostliny to zabralo lépe, na některé hůře, ale 

tak už to prostě chodí. Myslím si, že trávník máme možná nejlepší za 

poslední roky (hnojení, postřiky, kropení a péče Fandy Krejsy, Jardy Kla-

divy, Jirky Fogla a mnoha dalších je znát). Na začátku srpna nás trochu 

potrápili hryzec a rejsek, ale snad se i oni přesunuli někam, kde jim to 

sluší mnohem víc. Každý, kdo má zahradu nebo jen zvedne hlavu, vidí 

že hlodavci jsou přemnoženi všude a neví si s nimi rady nejen zemědělci, 

ale ani námi oslovení profesionálové. Péče o trávník nás stojí nemalé úsilí 

a peníze. 

Hned jak jsme trávu posekali (3 dny intenzivní práce pánů Krejsy 

a Kladivy), jsem uspořádali miniturnaj našich mužstev. Již tradičně se 

utkali muži, dorost a stará garda. Letos jsme hráli na celé hřiště. Nejlépe 

si vedl stejně jako loni tým mužů, který měl sice nejskromnější soupis-

ku, ale obě klání vyhrál. Stejně jako minulý rok předvedl sympatický 

výkon tým dorostenců. Suverénně nejvíce dresů potřebovala stará garda, 

a tak spíš než dvě těsné porážky je potřeba zdůraznit fakt, že střídačka 

praskala ve švech. I přesto, že hráčům oproti loňsku přibyl jeden rok 

a dost šedin a ubylo pár vlasů, tak to pořád mají v noze. Trochu mě mrzí 

slabší účast diváků, na druhou stranu je třeba říct, že většina těch, co byli 

v dresu staré gardy, stojí normálně na tribuně.

V neděli po turnaji jsme uspořádali další ročník dětského sportovního 

dne. Za slunečného počasí jsme na fotbalovém hřišti, hřišti s UMT a v při-

lehlých prostorech připravili 20 disciplín pro větší i menší děti. Mezi 

tradiční disciplíny jako střelba na bránu nebo chůze na chůdách jsme 

nově zařadili i fotbalgolf a lyžování. Osvěžit se účastníci mohli u vodní 

stříkačky s příjemně chladnou vodou z Desinky. Pro děti byl k dispozici 

i skákací hrad a díky Kristýně Boštíkové i malování na obličej. Letos jsme 

hodnotili tři disciplíny, a to jízdu na kole, střelbu ze vzduchovky a opičí 

dráhu. A protože není důležité vyhrát, ale zúčastnit se, tak si pěknou 

cenu odnesl každý z celkem 64 dětských účastníků. Speciální cenu si za-

sloužilo pět nejmladších dětí (rok narození 2021). I letos se nám povedlo 

uspořádat skvělou akci a věřím, že se líbila dětem i rodičům.

Po delší době proběhl na Horňáku i turnaj v nohejbale. A ne jen tak 

ledajaký, ale přímo večerní turnaj. Pěkná účast, nohejbal až do nočních 

hodin a snad i spokojenost hráčů. Všechny tři zmíněné akce bychom 

chtěli uspořádat i příští rok.

22. července se v Horním Újezdě u Třebíče konalo tradiční sportovní 

setkání obcí s názvem Újezd za účasti šesti obcí, a to 3× Horní Újezd (okr. 

Třebíč, Přerov a Svitavy), dále Újezd u Uničova, Pletený Újezd (okr. Kladno) 

a Velký Újezd (okr. Olomouc). Náš tým se sešel v hojném počtu (10 mužů 

a 7 dorostenců). Po solidních výkonech z toho nakonec bylo pěkné čtvrté 

místo. Ještě víc ale těší pěkná účast hráčů a našich diváků.

Jako poslední bod článku zmíním, že jsme letos v létě zakoupili  →
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NADCHÁZEJÍCÍ DOMÁCÍ UTKÁNÍ A TURNAJE TÝMŮ

několik hraček na dětské hřiště ve sportovním areálu. Přijďte se 

podívat nejen na hračky, ale i na výkony našich malých i velkých 

fotbalistek a fotbalistů. Níže najdete soupis domácích utkání  

a další detaily najdete na www.tjhorniujezd.cz.

Všem podporovatelům hornoújezdského fotbalu přeji příjemné pod-

zimní dny, fotbalistkám a fotbalistům přeji podzim bez zranění a ať 

padne víc gólů do sítě soupeře než do naší. Přijďte se podívat, jestli se 

tak stane – všichni jste srdečně zváni. · Jan Beneš

MLADŠÍ PŘÍPRAVKA
NE   8. 10.   9:30 Horní Újezd, Sebranice,  
  Kunčina, Březová nad Sv.

STARŠÍ PŘÍPRAVKA
SO   14. 10.   9:30 Horní Újezd, Sebranice,  
  Hradec nad Sv., Jevíčko

MLADŠÍ ŽÁCI
NE   15. 10.   10:00 HÚ/Morašice – Sebranice  
  (hřiště HÚ)

STARŠÍ ŽÁCI
SO   14. 10.   9:30 Sebranice/HÚ – Borová 
  (hř. Sebranice)
NE   29. 10.   9:30 Sebranice/HÚ – Kunčina 
  (hř. Morašice)

DOROST
NE   8. 10.   12:45 HÚ – Chrast/Zaječice
NE   29. 10.   11:30 HÚ – Heřmanův Městec

MUŽI
NE   8. 10.   15:00 HÚ – Polička B
NE   22. 10.   14:30 HÚ – Dlouhá Loučka
NE    5.11.     14:00 HÚ – Cerekvice
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POZVÁNKA DO DIVADLA
Kulturní komise obce Vás zve na návštěvu Klicperova divadla v Hradci Králové.

Představení „Koule“  
v sobotu 25. listopadu od 19.00 hodin.  

V hlavní roli Pavla Tomicová

Zájemci s trvalým bydlištěm v naší obci budou hradit 300,- Kč. Ostatní 600,- Kč. Současně s přihlášením bude hrazena záloha 300,- Kč/osoba. 
Přihlásit se můžete na obecním úřadě nebo u P. Severové (HÚ 5) co nejdříve, nejpozději do pondělí 23. října. Odjezd v 16.30 hodin.

Více o představení na www.klicperovodivadlo.cz


